



航空学报 » 2006, Vol. 27 » Issue (6) : 1113-1116 DOI:

论文

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< Previous Articles | Next Articles >>

### 受面内非均匀分布载荷的矩形板屈曲分析

史旭东, 王鑫伟

南京航空航天大学 航空宇航学院, 江苏 南京 210016

### Analysis of Buckling of Rectangular Plates Subjected to Non-uniformly Distributed In-plane Loadings

SHI Xu-dong, WANG Xin-wei

College of Aerospace Engineering, Nanjing University of Aeronautics and Astronautics, Nanjing 210016, China

摘要

参考文献

相关文章

Download: PDF (572KB) HTML OKB Export: BibTeX or EndNote (RIS) Supporting Info

**摘要** 薄板线性稳定性分析进行了很多年,发展得较为完善并且有手册可方便查阅。受非均匀面内分布载荷的板因为解析解不易求出,在分析中一般假设应力与边缘处的作用力分布规律相同。实际上此时板内的应力分布却与边缘处的不一样,而且还会产生另外两个应力分量,其影响取决于边界条件。采用有限元法分析非均匀载荷作用时薄板的稳定性问题,给出多种边界条件下的板的屈曲载荷,还给出了相应的基于受均匀载荷薄板屈曲载荷的当量因子。同时发现《飞机设计手册》中薄板受某线性载荷作用时的临界载荷因子不够精确。研究结果为承受非均匀面内分布载荷的板结构设计提供参考依据。

**关键词:** 屈曲 有限元法 非均匀分布载荷 矩形板

**Abstract:** Linear buckling problems of rectangular plates subjected to in-plane compressive loadings have been researched for many years. Theory has been relatively mature and there are manuals for designers to consult. Since analytical solutions for the plate subjected to non-uniformly distributed loading are not easy to obtain, in obtaining the buckling load, the distributions of the in-plane stresses are usually assumed as the same as the loads applied on the edges. Actually the distribution of the in-plane stresses is quite different from the assumption. Moreover, other two stress components also appear and their effects on the buckling load depend on the boundary conditions. Finite element method is used to investigate the buckling behaviors of thin plates subjected to non-uniformly distributed loadings. The buckling loads for several boundary conditions are given. For convenience to the designers, formulae are given to relate the buckling loads subjected to non-uniformly distributed loads with these subjected to equivalent uniformly distributed loads. It is found that some buckling loads listed in the "Aircraft Design Manual" are inaccurate for one case of plates subjected to linearly distributed loadings. The present results may provide a reference for designing plate structures subjected to non-uniformly distributed loadings.

**Keywords:** buckling FEM non-uniformly distributed load rectangular plate

Received 2005-06-13; published 2006-12-25

#### 引用本文:

史旭东;王鑫伟. 受面内非均匀分布载荷的矩形板屈曲分析[J]. 航空学报, 2006, 27(6): 1113-1116.

SHI Xu-dong; WANG Xin-wei. Analysis of Buckling of Rectangular Plates Subjected to Non-uniformly Distributed In-plane Loadings[J]. Acta Aeronautica et Astronautica Sinica, 2006, 27(6): 1113-1116.

#### Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- ▶ RSS

#### 作者相关文章

- ▶ 史旭东
- ▶ 王鑫伟